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              ČÍSLO 10                                                        OKTÓBER 2009 ROČNÍK  VII. 

 Z pochodu zdravia „Bananská -  buď fit “ NAŠA  
FOTOREPORTÁŽ 

 

7. ročník turistického pochodu „Bananská - Buď fit!“ sa 
uskutočnil v sobotu 3. októbra. Organizátori, členovia 

redakčnej rady Hlásnika a členovia turistického oddielu, 
venovali veľa času a námahy príprave, zabezpečovaniu 
pochodu a jeho propagácii. V rámci Dní zdravia a tiež  pri 
príležitosti 800. výročia obce očakávali  väčší počet účastníkov. 
     Cieľom pochodu bolo nielen upevnenie zdravia, poznanie 
krás prírody, ale aj čistenie Bananského náučného chodníka a 
rozvíjanie environmentálneho vedomia účastníkov. 
      Už od rána počasie turistom prialo.  Pri štarte bolo jasné, že 
účastníkov pochodu bude neúrekom. Slniečko príjemne hrialo 
a prilákalo do prírody celé rodiny turistov. Deň bol ako 
stvorený na pohyb a pobyt v prírode. O  9,oo hod. bolo na štarte 
pri reštaurácii Papagáj veľmi rušno. V tom čase sa 
zaprezentovalo a vydalo na jednotlivé trasy pochodu najviac  
turistov.  
     Siedmeho  ročníka sa  zúčastnil rekordný počet 134 turistov, 
z toho 87 detí a 47 dospelých. Boli to milovníci prírody  
z Banky, Moravian nad Váhom, Hubiny, Ducového, Piešťan, 
Vrbového, Trnavy a Bratislavy. 
     Najviac -  119 turistov - sa vydalo na 10 km trasu, ktorá 
viedla cez Obrázkovú horu po náučnom chodníku na vrch 
Havran, do doliny Seništia a na kopec Ahoj. 15 km trasu prešlo 
6 turistov a  30 km cyklotrasu zdolalo 9 účastníkov.  
     V cieli na Ahoji dostal každý turista, ktorý zdolal svoju 
trasu, účastnícky preukaz s logom „Bananskej–buď fit.“  
Všetkým chutili opečené špekáčiky a výborný guláš. Zdravo 
unavení a spokojní turisti si pri ohni v prekrásnom prírodnom 
prostredí vychutnávali chvíle oddychu.  
     Keď prišiel do cieľa posledný turista, zástupca starostu obce 
p. Ladislav Škrabák a predseda TO Ladislav Kondvár vyhlásili 
a odmenili najmladšieho a najstaršieho účastníka pochodu. 
Najmladším účastníkom bol  3-ročný Martin Bábik z Piešťan, 
ktorý spolu s rodičmi a sestrou prešiel trasu dlhú 10 km. 
Najstarší účastník bol tiež z Piešťan. Dlhoročný člen TJ – 
Bezovec 72-ročný Jaroslav Mihálik, ktorý prešiel 10 km.   
  Atmosféra bola výborná, počasie prialo a účastníci po 
krátkom oddychu mali možnosť vyskúšať si jazdu na terénnych 
kolobežkách. Tí, čo nejazdili, sedeli pri táboráku a spievali so 
sprievodom harmonikára Jána Masaryka. „Buď fitka“ sa 
vydarila, veď turisti sa rozchádzali až podvečer s pozdravom: 
Horám zdar! 
     Všetci účastníci vyzbierali na trase náučného chodníka 2 
vrecia odpadu, čím prispeli k ochrane životného prostredia. 
Okrem toho si vylepšili svoje zdravie, obdivovali krásy okolitej 
prírody našej obce a zažili  zmysluplný deň v kruhu priateľov 
a milovníkov prírody. Už teraz sa všetci tešíme na  ďalší ročník. 

Na štarte bolo rušno... 

Občerstvenie v cieli padlo vhod... 

Dospelí jedli guláš, deti špekáčiky... 

O opekačku bol veľký záujem... 

A ešte záverečné foto... 

Autobusové zastávky 
v našej obci vydržali 
dlho čisté.  Len občas sa 
tam, i napriek  zákazu 
lepenia plagátov, nejaký 
objavil.  To zrejme 
vadilo vandalovi, ktorý 

chcel,  aby „vyzerali krajšie“,  a tak sa na ne podpísal sprejom. Svoj 
rukopis zanechal aj na tabuli oznamov na bráne ZŠ. A iní, ktorí 
zrejme nevedia čítať, polepili nové plagáty. Pracovníci obecného 
úradu nestačia plagáty strhávať a po strhnutí plexisklo vyzerá 
nevkusne. Je možné, že inteligentní ľudia 21. storočia  sa správajú 
takto nekultúrne ?  
     Obecný úrad upozorňuje občanov, že lepenie a akékoľvek ničenie 
obecného majetku je trestné. Ak bude pri lepení plagátov osoba 
prichytená, môže jej byť udelená pokuta až do výšky 180 Eur.   
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Kri t i ckým  NkNm 
PLAGÁTY NA AUTOBUSOVÝCH ZASTÁVKACH 

ZRNKO „MÚDROSTI“ 
 

Nie je dôležité pracovať. Dôležité je  
informovať iných, že pracujeme. 

Hlásnik  obce  Banka –   mes ační k vydá va O be c ný  úrad  B anka.   
Redakčná rada:  Ján Benka,  Mgr. Helena Hrdinová,  Mgr. Terézia Janečková,  

Mgr.  Sylvia Molnárová,  Ing.  Michal Rusnák  a  Dušan Slovák.  
Uzávierka príspevkov vždy 20-teho v mesiaci. E-mail: hlasnik.banka@gmail.com. 
V y h r a d z u j e m e  s i  p r á v o  r e d a k č n e j  ú p r a v y  p r í s p e v k o v  !  

PIETNA 
SPOMIENKA 

NA MIESTNOM CINTORÍNE 
1.11.2009 /NEDEĽA/  

O 15,00 HOD.  
POBOŽNOSŤ S PÁNOM KAPLÁNOM VACULOM 

O 15.30 HOD. 
DYCHOVÁ HUDBA INOVČANKA 

Najlepšia žiacka práca v 
kategórii Prezentácie - 
makety vyhodnotená v 
súťaži k 800. výročiu 
obce: Nikoleta Nižnanská, 
L e n k a  K o m a r o v á , 
Dominika Pánska, Daniel 
L u d w i g  a  O l í v i a 
Horňáková, ŠKD. 
                                                                            Redakcia 

Trávové lyžovanie sa vrátilo na Ahoj 
 
    Od minulého roka začala na Ahoji celoročná prevádzka strediska, 
pribudli tu možnosti pestovania viacerých druhov športu. Okrem 
zimnej sezóny sa k horským kolobežkám a bicyklom pridalo aj 
trávové lyžovanie. Tento šport nemá na Slovensku veľké zastúpenie, 
preto sme radi, že vďaka podpore obce, ktorá odsúhlasila používanie 
horného vleku pre lyžiarov, sa obnovila tradícia trávového lyžovania 
na Banke. 
 Na jar tohto roku začal bývalý reprezentant v lyžovaní na tráve, 

toho času tréner Ľubomír Masár, 
trénovať na Ahoji deti do 14 
rokov. Aj keď začali trénovať len 
v tomto roku, niektoré z detí 
(A.Masár, A.Santner, A.Jánoška) 
sa zúčastnili aj pretekov v Českej 
republike. Návrat na trávové lyže 
si vyskúšal aj bývalý majster 
ČSFR, rodák z Banky, Miloš 
Molnár. Spomedzi troch 
pretekov, na ktorých sa striedavo 
zúčastnili menovaní pretekári, 
spomenieme výsledky záverečnej 

súťaže  medzinárodných majstrovstiev ČR v Tišnove. Slovensko 
reprezentovali v kategórii predžiakov Adam Masár z Piešťan a Alex 
Jánoška z Banky, ktorý bol zároveň aj najmladším pretekárom 
závodov. Najviac bodov získali v disciplíne obrovský slalom, kde 
obsadil Masár 3. miesto a Jánoška 4. miesto. 
 Teraz, po skončení pretekárskej sezóny, lyžiari naďalej trénujú 
a popri tom prebieha úprava lyžiarskeho svahu formou starostlivosti 
o trávu. Pri príležitosti 30. výročia spustenia vleku na Ahoji 
(december 1979) a 30. výročia 1. pretekov trávového lyžovania 
v ČSSR (1980), plánujeme v auguste budúceho roka zorganizovať 
medzinárodné preteky FIS spojené s oslavami tohto výročia. 
 

Martin Jánoška 
Lyžiarsky klub Ahoj 

  Alex v Tišnove. 
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Zaspomínajme si 
     Na Dominovej ceste, ako sa ide do Strážneho, bol bufet. Výletníci, 
či už domáci, Piešťanci alebo kúpeľní hostia, čo išli k Obrázkovej hore, 
si tu mohli kúpiť kávu, čaj, párky, malinovku a rôzne sladkosti. Každý 
sa zastavil v bufete, aby si niečo na cestu kúpil. Lavičky boli od p. 
Uherčíka k Obrázkovej hore až hore na Havran. Lavičky na 
odpočinok pre kúpeľných hostí dal osadiť pán Winter, majiteľ kúpeľov. 
     Menej nároční turisti prišli k Obrázkovej hore. Sadli si na lavičky, 
napili sa čistej, dobrej, pramenistej vody. Niektorí opekali a debatovali, 
deti sa hrali a šantili na krásnej lúke. 
     Náročnejší turisti išli až na Nasypanicu, odtiaľ na Ahoj a cez 
Banku domov. 
     Tí, ktorí chceli celodennú túru, išli na Havran a cez Senickú dolinu 
domov. Niektorí zašli až na Čertovu pec. 
     V Strážnom bola ešte jedna pekná lúka, kde býval majáles, juniáles 
a ak počasie dovolilo, boli aj tanečné zábavy. Hrávala tu bananská 
dychovka. Predával sa guláš, víno, pivo a pre deti rôzne sladkosti. 
Komu sa už nechcelo tancovať, sedel pri dobrom vínečku a počúval 
hudbu. Na zábavu chodili nielen domáci, ale aj ľudia zo susedných 
dedín a Piešťanci. 
     Na horské túry chodili celé rodiny. Dokonca ste mohli stretnúť aj 
dve, tri rodiny. Ľudia sa spolu viac priatelili. 
     Iste by bolo dobre, ak by sme sa viac venovali rodine a s deťmi 
chodili do prírody. Mali by sme im už odmalička vštepovať lásku 
k prírode, aby v dospelosti nerobili čierne skládky odpadu, na škodu 
nám všetkým. Nie televízia a počítače, ale zdravotná prechádzka. 
     Bufet zanikol dávno. Pán Dianička obnovil bufet, ale po čase 
zanikol aj ten. Tak nám zostáva už len spomínať. 

R. Paulovič 
Pozn. redakcie:  
Práca v kategórii Vlastná tvorba - próza k 800. výročiu obce. Vystavované práce v 
kategórii poézia a próza neboli hodnotené, nakoľko súťaže sa zúčastnilo iba niekoľko 
našich občanov. Všetky práce postupne uverejníme.  
 

Dňa 1. októbra o 18.00 hod. sa v budove  OcÚ  konalo  mimoriadne 
zasadnutie Obecného zastupiteľstva (OZ) obce Banka, ktoré 
prerokovalo: 
• OZ prejednalo žiadosť pána Petra Hubináka o prenájom 
pohostinstva na Topoľčianskej č. 36 na ďalšie obdobie. Stavebná 
komisia preverí a stanoví nevyhnutné opravy na prevádzke 
pohostinstva, ktoré sa zapracujú do nájomnej zmluvy s tým, že ich 
vykonanie sa preverí na konci roka. Ak stanovené podmienky nebudú 
splnené, nájomná zmluva bude ukončená. 
 

• OZ opätovne prerokovalo žiadosť pani Boženy Hunkovej 
o sociálnu výpomoc a rozhodlo, že rodinu navštívi poslankyňa p. 
Belicová a prešetrí ich sociálnu situáciu. 
 

• Hlavným bodom programu OZ, na základe ktorého sa zišlo 
mimoriadne zastupiteľstvo, mala byť informácia predstaviteľov firmy 
Bana Thermal o stave prác na ich projekte. Stretnutie bolo zvolané 
v súlade s ich výzvou na prelome septembra a októbra. Zástupcovia 
firmy sa napriek písomnému pozvaniu na pracovné stretnutie 
nedostavili a dodatočne svoju neúčasť ospravedlnili pre údajné 
pochybenie pošty a nedoručenie doporučenej pozvánky.  
V diskusii  poslanci jednomyseľne vyjadrili hlboké znepokojenie nad 
postupom prác a  doterajším stavom projektu Bana Thermal. 
Jednomyseľne zaznel názor, že projekt Bana  Thermal, ktorý 
predstavitelia firmy už viackrát obci prezentovali, stagnuje a bude 
nevyhnutné urobiť kroky, ktoré tento nepriaznivý stav zmenia a povedú 
k vybudovaniu bazénov v  lokalite Sĺňava II. 
 

• Starosta informoval poslancov OZ v súvislosti s odvodnením 
komunikácií o príprave o navýšení rozpočtových výdavkov na 
investičnú akciu Karpatská ul. 

Obecný úrad informuje V Kostole sv. Martina sa  pracovalo 
 
 Veriaci našej obce neustále renovujú a zveľaďujú Kostol sv. Martina . 
Takmer celý september niekoľko obetavých občanov, bez nároku na odmenu,  
urobilo  množstvo prác pri vnútornej obnove kostola.  
 Všetko sa začalo upratovaním veže kostola, kde objavili dlažbu. Nakoľko 
zavadzala, hneď ju použili na vydláždenie podlahy pod chórusom a jaskyne 
Panny Márie Lurdskej. Kabrincami vydláždili schodište na chórus Taktiež bola 
dokúpená protišmyková dlažba, ktorou bol vydláždený vstup do kostola. Všetky 
maliarské práce - vylíčenie veže, chórusu a schodišťa - urobili p. Anton Moravčík 
a p. Ladislav Rusnák. 
    Obklady a položenie dlažby robili p. Stanislav Daniš  a p. Ján Zemko. 
Ostatné opravy a špárovacie práce opäť urobil p. Anton Moravčík. 
    Po 78 rokoch boli upevnené drevené madlá na schodište na chórus, ktoré 
svojpomocne vyrobili p. Vojtech Moravčík a p. Štefan Štefanka.  
      Preto starosta obce čo najsrdečnejšie ďakuje horeuvedeným občanom za 
vykonané práce. Patrí im poďakovanie za i ich obetavosť, za to, že svoj voľný 
čas, úsilie a odborné schopnosti vynaložili na to, aby skrášlili náš chrám 
i kultúrnu pamiatku obce. Urobili to pre všetkých občanov obce, aby im 
spríjemnili chvíle strávené v božom chráme. Opäť dokázali, že medzi nami žijú 
občania, ktorí vedia pomáhať. Poďakovanie patrí aj pánovi kostolníkovi 
Dominikovi Jánoškovi, ktorý sa tiež na týchto prácach podieľal. 
  Symbolickú lipu, zasadenú pri príležitosti 800. výročia obce, zničili vandali. 
Preto sa rozhodol p. farár Ladislav Kuna a kostolník spolu s veriacimi obce 
vysadiť novú lipu, aby sa symbol zachoval. Novú lipu zasadili v nedeľu 4. 
októbra . 
    Touto cestou starosta obce ďakuje p. Oldrichovi Procházkovi za darovanie 
lipy, p. farárovi Ladislavovi Kunovi za opätovné zasadenie a za jeho obetavosť 
v prospech občanov obce. Poďakovanie tiež patrí aj p. Mikulášovi Moravčíkovi 
za drevené zábezpeky na ochranu lipy. 
           Na záver starosta obce v mene všetkých občanov ďakuje pani Anne 
Ďuračkovej, ktorá rok čo rok zabezpečuje výsadbu kvetov na cintoríne pri 
márnici a za viacnásobné darovanie kvetov pri výzdobe kostola. 
         Nech ľudský prístup, vzájomná pomoc a spolupráca pretrvávajú medzi 
občanmi našej obce i naďalej ! 

-tj- 
 

Z činnosti Klubu  dôchodcov 
 
     Členovia Klubu dôchodcov neustále vyvíjajú rôzne aktivity. Dňa 21. 
septembra zorganizovali brigádu. V rámci nej vyčistili cintorín a upratali okolie 
Kostola sv. Martina. Poďakovanie starostu obce patrí všetkým dôchodcom, ktorí 
sa akýmkoľvek spôsobom zapojili do tejto brigády. Veľmi si cení ich aktívny 
prístup v prospech obce. 
14. októbra sa niektorí členovia klubu zúčastnili jednodňového zájazdu do 
Poľska. Navštívili trhové mesto Jablonka. Zájazd sa vydaril i  napriek 
nepriaznivému počasiu. Každý nakúpil to, čo si naplánoval a spokojní a plní 
zážitkov sa vrátili domov.  
      Všetkým členom Klubu dôchodcov prajeme veľa síl a zdravia pri 
organizovaní ďalších aktivít. 

Redakcia 
 

Púť na Čiernu horu 
 

Dňa 26. septembra sa zúčastnilo 37 
veriacich obce Banka spolu s p. 
farárom Ladislavom Kunom púte 
k Panne Márii v Starých horách pri 
Banskej Bystrici .  
       Ráno si všetci veriaci prezreli 
námestie v Banskej Bystrici, kostol 
a pamätník SNP, neskôr na Starých 
horách absolvovali na kalvárii Krížovú 
cestu. O 11.00 hod. bola v kostole na 

Starých horách sv. omša, ktorú celebroval p. farár Ladislav Kuna. V popolud-
ňajších hodinách sa veriaci zúčastnili litánií pri Studničke. Stretli sa tu s veriacimi 
z Ostrova, Trebatíc a Krakovian. 
      Púť bola krásna, počasie veriacim prialo a  naplnilo ich vnútorné očakávania. 
Cestou domov si prezreli rekreačné stredisko Donovaly a pokochali sa jesennou 
prírodou. 
     Za nádhernú púť a splnenie túžob vďačia veriaci Panne Márii Starohorskej.  
 

                                                                                                Účastníci púte 

 15. Obec Banka v 16. storočí  
 – 1. časť 
 
  V roku 1524 zomrel bez potomkov 
majiteľ Tematínskeho panstva Vavrinec 
Ujlaky, posledný člen  zemepánskeho rodu 
Ujlakyovcov. Následne uhorský kráľ 
Ľudovít II. Jagelovský predal hrad Tematín 
i s okolitými obcami za 25 tisíc zlatých 
grófovi Alexejovi Turzovi. Do 
Tematínskeho  panstva vtedy patrili 
poddanské mestečká Piešťany a Bojná 
a dediny Hrádok, Modrová, Modrovky, 
Lúka, Hôrka, Ducové, Stará Lehota, 
Nová Lehota, Hubina, Horná Streda, Lehota 
pri Piešťanoch, Moravany a Banka. 
    Aký bol život vtedajšieho poddanského 
obyvateľstva? Bol spätý s prácou a prírodou, 
poddaní boli roľníkmi a remeselníkmi. Často 
ich sužovali vojny, mor, povodne i neúroda. 
Ale ani v pokojnejších časoch to nemali 
ľahké. Poddaní sa totiž stále nechceli zmieriť 
s tým, že páni ich pred niekoľkými 
storočiami obrali o slobodu. Ich nenávisť 
naplno vypukla v roku 1514. Vtedy 
ostrihomský arcibiskup Tomáš Bakóc 
organizoval v Uhorsku križiacku výpravu 
proti Turkom. Križiacke vojsko však proti 
Turkom bojovať nešlo, ale postavilo sa proti 
nenávidenej šľachte. Toto protifeudálne, tzv. 
sedliacke Dóžovo povstanie bolo nakoniec 
kruto potlačené. Následne uhorský snem 
schválil zbierku zákonov, tzv. Tripartitum, 
ktorá ešte viac posilnila postavenie šľachty 
a zhoršila postavenie sedliakov, pretože 
z poddaných sa stali nevoľníci (nevoľníctvo 

v Uhorsku zrušil až v roku 1785 cisár Jozef 
II.). Odteraz boli natrvalo pripútaní k pôde, 
na ktorej museli ťažko pracovať pod 
dohľadom svojho zemepána, bez jeho 
súhlasu sa nemohli sťahovať ani do susednej 
dediny, nemohli nosiť zbraň a pod.  
    V 16. stor. postihla Uhorsko ďalšia veľká 
pohroma. V roku 1526 sa odohrala veľká 

bitka pri Moháči, v ktorej osmanské 
(turecké) vojsko porazilo menej početné 
uhorské vojsko, pričom zahynul aj uhorský 
kráľ Ľudovít II. Jagelovský. Mal iba 20 
rokov a potomkov ešte nemal. 
    Pre obyvateľov Uhorska nastali ťažké 
časy. Podľa predtým uzavretej dohody 
Uhorsko po vymretí Jagelovcov pripadlo 
Habsburgovcom, ktorí panovali vo viacerých 
európskych krajinách. Za uhorského kráľa 
bol korunovaný rakúsky vojvoda Ferdinand 
Habsburský. S tým sa však nechcel zmieriť 
uhorský vojvoda Ján Zápoľský a tiež sa dal 
korunovať za uhorského kráľa. Medzi 
kráľom a protikráľom vznikla občianska 
vojna, na ktorú, ako to zvyčajne býva, 
najviac doplatilo obyvateľstvo. 
    Krutosť Turkov pocítili obyvatelia 
Slovenska prvýkrát v roku 1530. Protikráľ 
Ján Zápoľský si totiž v boji proti 
Ferdinandovi I. Habsburskému povolal na 

pomoc Turkov. Časť tureckého vojska prešla 
vtedy cez Dunaj a začala plieniť na južnom 
a západnom Slovensku. Koncom leta 
a začiatkom jesene 1530 bolo spustošené 
Ponitrie, Pohronie a potom i Považie. Turci 
vyplienili aj majetky zemepána Alexeja 
Turzu, t.j. Hlohovecké a Tematínske 
panstvo. Postupovali popri Váhu od Serede, 

cez Hlohovec, Piešťany a Banku až po 
Beckov. Turci časť obyvateľstva 
povraždili, časť odvliekli do otroctva 
a obce podpálili. Do otroctva odvliekli 
asi 30 tisíc dospelých a zdravých ľudí, 
pričom deti, starších a chorých ľudí 

pozabíjali. Alexej Turzo bol v tom čase vo 
Viedni. Keď sa vrátil na Slovensko a išiel po 
ceste od Serede po Hlohovec, našiel v jej 
okolí okolo päťsto dorúbaných detí. Najväčší 
podiel na tomto nešťastí mal zrejme Ján 
Zápoľský, ktorý si za svojho spojenca vybral 
Turkov. Páni sa ruvali o moc a obyčajní 
ľudia kvôli nim trpeli. 
 Vtedy bola spustošená a vypálená aj 
dedina Banka. Z jej obyvateľov sa 
zachránili len tí, ktorí stihli utiecť a ukryť sa 
v okolitých lesoch. Turecké vojsko sa vtedy 
ešte stiahlo späť za Dunaj, ale aj tak ľuďom, 
čo prežili, trvalo ešte dlho, kým sa z tejto 
pohromy spamätali. 
    Zachoval sa daňový súpis z roku 1531, 
ktorý sa týkal obcí v Nitrianskej župe, t.j. 
rok po tureckom vpáde. Z neho vyplýva, že 
na Banke ostal celý iba jeden dom a ostatné 
boli zničené.      

HISTÓRIA BANKY  

Ing. Alexander Murín 

•   V spolupráci s Mestskou 
knižnicou Piešťany sa v našej 
škole dňa 28.9.2009 uskutočnila 
beseda žiakov 2. – 4. ročníka so 
spisovateľom Petrom Glockom 
a ilustrátorom Martinom 
Kellenbergerom. Deti si ešte pred 
ich príchodom prečítali knihu 
Rozprávky z čarovnej záhrady 
a zahrnuli svojich hostí zvedavými 

otázkami. Druháčku Teréziu Lúčnu za jej zaujímavé otázky odmenili 
hostia knihou s venovaním. 
• Dňa 1.10.2009 sa žiaci B. 
Németh,1.tr., A. Jánoška a K. 
Klampárová, 2.tr., D. Ludwig, 3.tr., 
a S. Schmittová, 4.tr., zúčastnili 
okresnej súťaže na kolieskových korčuliach v rýchlosti a slalome.  
Okrem pochvaly za predpisové vybavenie prilbami a chráničmi si 
priniesli aj víťazné miesta. D. Ludwig  dve 1. miesta, A. Jánoška dve 
2. miesta a B. Németh dve 3. miesta. Víťazom blahoželáme a pani 
Schmittovej ďakujeme za pomoc pri presune pretekárov na súťaž. 
• Ako sa stalo už dobrým zvykom v septembri začíname zbierať 
papier pod názvom Zachráň aspoň jeden strom. Napriek tomu, že nie 
je možné zbierať kartóny, sme za september naplnili kontajner 7 740 kg 
papiera. Zber v októbri končí. Celkové vyhodnotenie uvedieme 
v novembrovom čísle. Ďakujeme všetkým rodičom a priateľom školy, 
ktorí nám  pri tejto akcii pomáhajú. 
• Vedenie  základnej školy ďakuje za úpravu vchodu do školského 
areálu rodičom Michalovi Klampárovi ml., Martinovi Jánoškovi 
a Martinovi Filovi, ktorú uskutočnili dňa 10.10.2009 v spolupráci 
s údržbárom školy Michalom Klampárom. 

•    Dňa 20.10.2009 sa uskutočnila 
exkurzia pre žiakov II. stupňa do 
ZOO Lešná Zlín. Náplňou exkurzie 
bola komplexná prehliadka všetkých 
pavilónov. Zaujímavosťou boli voľne 
priechodné pavilóny, kde žiaci mohli 
prísť  do priameho kontaktu so 
zvieratami – supmi, papagájmi, 
klokanmi. 
Všetci žiaci sa zúčastnili  

interaktívneho programu Amazónia, kde sa naučili veľa zaujímavostí 
o tropickom pralese. Absolvovali rôzne súťaže a test, vďaka čomu 

najúspešnejší získali ceny. Podľa 
reakcií všetkých bola návšteva ZOO 
Lešná pre žiakov i pani učiteľky 
veľkým zážitkom. Exkurziu 

pripravila RNDr. Šišanová v spolupráci s triednymi učiteľkami 6. – 9. 
ročníka.  

•    Dary našich záhrad. Kedy, ak 
nie na jeseň, si uvedomujeme, čo 
všetko naše záhrady i celá naša 
príroda ponúkajú. A ak pritom 
uplatníme aj svoju fantáziu 
a tvorivosť, je na čo pozerať. Všetci 
žiaci  vytvorili veľmi pekné výstavy 
z plodov našich záhrad, lesov a lúk. 
Na 1. mieste sa umiestnili expozície 
plodov III. triedy - TU Mgr. K. 

Michnová, za I. stupeň a VIII. triedy – TU Mgr. K. Jantová, za II. 
stupeň. 
Štvrtok 22.10. si naši štvrtáci nazvali Dňom jablka – takto sa naň 
pripravili. 

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 


